

# 中國文化大學國際暨外語學院法國語文學系必修科目表

111 學年度起入學新生適用

必修類別	科目名稱	規定學分	一年級		二年級		三年級		四年級		備註
			上	下	上	下	上	下	上	下	
通識科目	國文	4	2	2							
	外文	4	2	2							六選一課程 (同正課)
	外語實習	2	1	1							
	跨域專長	12			6	6					【自 110 學年度入學新生起，擇一修習「商管模組」、「觀光模組」課程 30 學分者，免修習跨域專長 12 學分】
	人文學科領域	2									
	社會科學領域	4	4	4	2						
自然科學與數學領域	4										
共同科目	體育	0	0	0	0	0					
	全民國防教育軍事訓練-(1)	0		0							
通識及共同必修學分合計		32 學分									
院必	(F047)語言與文化專題	2			2						
專業必修科目	(1098)法文讀本(一)	4	2	2							
	(2738)法文文法(一)	8	4	4							
	(C152)法語口語表達(一)	4	2	2							
	(E507)法語發音訓練	2	1	1							
	(1099)法文讀本(二)	4			2	2					
	(3320)法文文法(二)	4			2	2					
	(E508)法語視聽訓練	2			1	1					
	(C551)法文寫作(一)	4			2	2					
	(C546)法語口語表達(二)	4			2	2					
	(6722)翻譯(法譯中)一	2			2						
	(6723)翻譯(中譯法)一	2				2					
	(L713)法語檢定考聽講訓練	2					1	1			
	(C552)法文寫作(二)	4					2	2			
	(C547)法語口語表達(三)	4					2	2			
(6724)翻譯(法譯中)二	2					2					
(6725)翻譯(中譯法)二	2						2				
(L714)職場法語聽講訓練	2							1	1		
專業必修學分合計		58 學分									
必修學分總計		90	18	18	21	17	7	7	1	1	
最低畢業學分數		128 學分									
<b>其他修業規定：</b>											
服務學習	100 學年度起入學之大學部學生，必須參與「服務學習」，始得畢業。 相關規定請參考網址： <a href="http://cur.pccu.edu.tw/ezfiles/7/1007/img/166/HL04.pdf">http://cur.pccu.edu.tw/ezfiles/7/1007/img/166/HL04.pdf</a>										
全球競爭力檢定	一、100 學年度起入學之大學部學生需達英文語文能力檢核標準，始得畢業，但各院、系訂有較高畢業英文標準者，從其規定。詳細資訊請參考網址： <a href="http://reg.pccu.edu.tw/ezfiles/4/1004/img/54/GL18.pdf">http://reg.pccu.edu.tw/ezfiles/4/1004/img/54/GL18.pdf</a> <a href="http://reg.pccu.edu.tw/ezfiles/4/1004/img/217/GE103.pdf">http://reg.pccu.edu.tw/ezfiles/4/1004/img/217/GE103.pdf</a> 二、自 103 學年度起入學新生須於畢業前通過等同「歐洲語言共同參考架構」(CEFR: Common European Framework of Reference for Languages) B1 級(含)以上之法語檢定考試，始得畢業。如「全球法語鑑定文憑考試」(DELF) B1 級(含)以上或「法語能力測驗」(TCF) 300 分以上或 FLPT 法語能力測驗 150 分且口試達 S-2 (含)以上；未通過者，於畢業前需修習本系開設之暑期「法語能力檢定證照」課程 0 學分，修習通過後方可畢業。										
多元文化倫理、中華文化專題	103 學年度起入學之大學部學生 1 至 3 年級均需參與該班開設之「多元文化倫理」和「中華文化專題」學習活動，不計學分，是否列入畢業門檻請參考網址： <a href="http://cur.pccu.edu.tw/ezfiles/7/1007/img/166/HL30.pdf">http://cur.pccu.edu.tw/ezfiles/7/1007/img/166/HL30.pdf</a>										

**Chinese Culture University, Required Courses List,  
Department of French Language and Literature**

Effective for Students Enrolled in and from the 2023-2024 Academic Year

Categories for Compulsory Courses	Course Title	Credit Hours	1st Year		2nd Year		3rd Year		4th Year		Remark
			1st semester (Sep)	2nd semester (Feb)							
<b>Required Courses</b>											
General Required Courses	CHINESE	4	2	2							
	FOREIGN LANGUAGE	4	2	2							Choose 1 of 6 Courses
	FOREIGN LANGUAGE LISTENING AND SPEAKING DRILL	2	1	1							(Language matches the above chosen)
	INTERDISCIPLINARY PROGRAM	12			6	6					Starting from the academic year 110 onwards, new entrants who opt to apply for the "Business and Management Module (U X88)" or the "Tourism Industry Module (U X89)" (both 30 credits) are exempt from the interdisciplinary program (12 credits) requirement.
	ART AND HUMANITIES	2									
	NATURAL SCIENCES AND MATHEMATICS	4	4	4	2						
	SOCIAL SCIENCES	4									
Common Courses	PHYSICAL EDUCATION	0	0	0	0	0					
	ALL-OUT DEFENSE EDUCATION MILITARY TRAINING - INTERNATIONAL SITUATIONS	0		0							
<b>Total General and Common Courses</b>		<b>32</b>	<b>9</b>	<b>9</b>	<b>8</b>	<b>6</b>					
Required Courses by College	(F047) Language and culture	2			2						
Required Courses by Department	(1098) READING IN FRENCH(1)	4	2	2							
	(2738) FRENCH GRAMMAR(1)	8	4	4							
	(C152) FRENCH ORAL EXPRESSION(1)	4	2	2							
	(E507) FRENCH PRONUNCIATION TRAINING	2	1	1							
	(1099) READING IN FRENCH(2)	4			2	2					
	(3320) FRENCH GRAMMAR(2)	4			2	2					
	(E508) FRENCH AUDIO-VISUAL TRAINING	2			1	1					
	(C551) FRENCH WRITING AND COMPOSITION(1)	4			2	2					
	(C546) FRENCH ORAL EXPRESSION(2)	4			2	2					
	(6722) TRANSLATION (FRENCH-CHINESE)(1)	2			2						
	(6723) TRANSLATION (CHINESE-FRENCH)(1)	2				2					
	(L713) DELF listening and speaking training	2					1	1			

Categories for Compulsory Courses	Course Title	Credits Hours	1st Year		2nd Year		3rd Year		4th Year		Remark
			1st semester (Sep)	2nd semester (Feb)							
	(C552) FRENCH WRITING AND COMPOSITION(2)	4					2	2			
	(C547) FRENCH ORAL EXPRESSION(3)	4					2	2			
	(6724) TRANSLATION (FRENCH-CHINESE)(2)	2					2				
	(6725) TRANSLATION (CHINESE-FRENCH)(2)	2						2			
	(L714) Listening comprehension and speaking training for workplace French	2							1	1	
Total Credits of Required Subjects		<b>58 credits</b>									
<b>Total Required Credits</b>		90	18	18	21	17	7	7	1	1	
<b>Graduate Credits</b>		<b>128 credits</b>									
Other provisions of graduate requirements :											
Service Learning	Participation in service learning shall be conducted in accordance with the 'Implementation Measures for Service Learning' of the university. For detailed information, please refer to the website of the Curriculum Section at <a href="http://cur.pccu.edu.tw/ezfiles/7/1007/img/166/HL04.pdf">http://cur.pccu.edu.tw/ezfiles/7/1007/img/166/HL04.pdf</a>										
Global competitiveness	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Passing the "Implementation Measures for the Global Competitiveness Assessment of University Students" is mandatory for graduation. Visit the website of the Registration Section for more information.</li> <li>2. Freshmen enrolled since 2014 must pass the equivalent of the Common European Framework of Reference for Languages (CEFR). A level B1 is required to graduate, such as the Diploma in French Language Studies (DELF) B1 level, or Test of Knowledge of French (TCF) with a score of 300 points out above, or a Foreign Language Proficiency Test score of 150 points with oral test reaching level S2. Freshmen who do not have those qualifications must take the summer course of French proficiency test offered by the department before graduation. This course has 0 credits and can only be graduated after passing the course.</li> </ol>										
Professional Ethics/ Special Topics in Chinese Culture	According to the university's 'Implementation Guidelines for Professional Ethics Education' and 'Implementation Guidelines for Chinese Culture Topics Lectures,' students are required to participate in two-semester courses: 'Professional Ethics' and 'Chinese Culture Topics.' For detailed information, please refer to the website of the Curriculum Section: <a href="http://cur.pccu.edu.tw/ezfiles/7/1007/img/166/HL30.pdf">http://cur.pccu.edu.tw/ezfiles/7/1007/img/166/HL30.pdf</a> ."										
Whole Person Learning Passport	To fulfill the Whole Person Learning Passport requirements, students must actively participate in various learning activities. These activities are organized in accordance with our university's guidelines for the Whole Person Learning Passport. For more detailed information, please visit the website of the Extracurricular Activities Section at <a href="https://activity.pccu.edu.tw/">https://activity.pccu.edu.tw/</a> ."										